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În această dimineață, aș dori să vă împărtășesc, pentru prima dată, un mesaj pe care 

l-am definitivat aseară și se numește „Israel, neamul lui Dumnezeu cu un temei și un ... 

termen.”  Înainte de a arunca cu roșii după mine, veți fi, probabil, șocați în această dimineață 

să aflați că  în calitate de evreu, de israelian, ca cineva care s-a născut în Ierusalim, din 

seminția lui Iuda, vă voi spune astăzi că Israelul are un termen de expirare, dar nu este ceea 

ce credeți. Ok? În regulă. Deci trebuie să ascultați până la capăt înainte de a începe deja să 

postați că sunt eretic și ceea ce se întâmplă aici e erezie.  

Să ne rugăm. Tată, Îți mulțumesc pentru Cuvântul Tău.  Cuvântul Tău este adevărul.  

Și Te rugăm să ne sfințești astăzi prin adevărul Tău.  Chiar nu vrem să ascultăm înțelepciunea 

omului în această dimineață.  Vrem să Te auzim pe Tine.  Așa că Îți mulțumim în Numele lui 

Isus. Amin.  

Să plonjăm în acest mesaj. Deci, în primul rând, există o mulțime de neînțelegeri cu 

privire la Israel, după cum probabil că știți. Oamenii au bătaie de cap cu această națiune –  

s-o recunoaștem. Timp de 2000 de ani nu au fost în țara lor și toată lumea s-a simțit foarte 

bine așa, pentru că, hei, acum creștinismul este de unul singur, fără să mai fie nicio 

concurență. Apoi vine Statul Israel și schimbă totul. Și atunci oamenii au început să se 

întrebe: „Trebuie să devin acum evreu sau ce?” Știți? Și e foarte interesant pentru că în 

creștinism există două afirmații foarte cunoscute cu privire la Israel care ambele sunt 

incorecte din punct de vedere scriptural. Prima este că Israelul a fost înlocuit de Biserică. 

Ei chiar afirmă că acum 2000 de ani, când s-a născut Biserica, acesta a fost momentul când 

Dumnezeu a încetat să mai aibă de a face cu Israelul. Asta e, Biserica a înlocuit Israelul. Dar 

cealaltă afirmație nu este mai puțin incorectă și anume că Israelul va rămâne un neam 

separat în fața lui Dumnezeu pentru eternitate. Și așa trebuie să înțelegem că niciuna din 

ele nu se bazează pe ...  pe inima lui Dumnezeu și Cuvântul lui Dumnezeu. Ele se bazează 

pe lucruri care au fost scoase din context din Cuvântul lui Dumnezeu.  

Acum, știți, când Dumnezeu a creat lumea,  El nu l-a creat pe Adam ca evreu.  În regulă? 

Adam nu a fost tăiat împrejur și nu se ținea Sabatul în Grădina Edenului. Și alegerea lui Israel 

a început mai târziu, desigur. Știm că abia în Geneza 12, primele trei versete, începem să 

avem de a face cu Israelul. Dar Israelul nu a existat la începutul Genezei și trebuie să 

înțelegeți acest lucru. Istoria lumii noastre nu a început cu Israelul. Trebuie să fie foarte clar 

comunicat acest lucru. Și de-abia după Potop și Turnul Babel,  a chemat Dumnezeu un neam 

pentru Sine.  
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Știți, Dumnezeu a creat o lume perfectă. O lume care nu a fost menită să fie distrusă 

inițial. El a văzut lucru după lucru și a spus: „Este foarte bun”.  Adam a avut stăpânire asupra 

a tot ceea ce a creat Dumnezeu. Omul a numit toate animalele, toate s-au supus lui. Putea 

să-l cheme pe leu și să-i spună să se așeze, iar el ar fi făcut-o! Șerpii nici măcar nu ne mușcau, 

nu ne înveninau, știți, în planul original al lui Dumnezeu. Dar pentru ca oamenii să se închine 

cu adevărat lui Dumnezeu și să-L iubească cu adevărat, El i-a dat omului liberul arbitru - sau 

altfel nu ar fi niciodată cu adevărat venerat și cu adevărat iubit. Nu există iubire fără liber 

arbitru. Acesta este numărul ... Nu vrei ca fiii tăi să fie programați să spună că te iubesc. Vrei 

ca ei SĂ VREA să spună că te iubesc. Și exact asta vrea Dumnezeu. Deci, a venit liberul 

arbitru și știm că a intrat păcatul. Și știm cu toții că, în primele câteva capitole ale Bibliei 

noastre, păcatul este deja în mișcare și totul se deteriorează foarte, foarte repede. Israel a 

intrat pe scenă doar prin Avraam, Isaac și Iacov, după ce păcatul a intrat deja în lume, dar 

Israelul nu a fost ales de la începutul creației, trebuie să ne amintim acest lucru.  

Și, evident, cea mai urâtă parte a Bibliei este Geneza 6, versetele 5 și 6. Acestea sunt 

cele mai ... cele mai triste versete din întreaga Biblie: „5 Domnul a văzut că răutatea omului 

era mare pe pământ  şi că toate întocmirile gândurilor din inima lui erau îndreptate în fiecare 

zi numai spre rău. (Și acum vine cea mai tristă parte a întregii Biblii:)  6 I-a părut rău Domnului 

că a făcut pe om pe pământ şi S-a mâhnit în inima Lui.” I-a părut rău. A început cu un păcat 

legat doar de un fruct al unui pom și s-a sfârșit tocmai cu „toate gândurile - numai spre rău în 

fiecare zi” [parafrază].  

Și Turnul Babel – ce s-a întâmplat acolo? Ai crede că a fost un lucru nevinovat: doar s-

au adunat laolaltă, au construit un turn - ce atâta tevatură? Fac asta în Dubai ... Ei bine, ei 

de fapt s-au autodeconspirat spunând: „Haidem să ne (ce?) ... zidim un turn”  și apoi au zis: 

„... să ne facem un nume”. Aspectul principal era ca Dumnezeu să iasă din ecuație. Oamenii 

vor să ia stăpânirea și să-și facă un nume. Există un lucru de care Dumnezeu este 

întotdeauna preocupat – este Numele Lui, amintiți-vă asta. Și acum, dintr-o dată, omul vrea 

să-și facă un nume. De aceea 1 Ioan 2:16 spune că tot ceea ce este în lume este ... (ce?)  

„pofta ochilor şi lăudăroşia ...” [vieții] Da, dar cuvântul grecesc „alazoneia” este de fapt 

lăudăroșia/mândria bunurilor materiale. Ne lăudăm cu locurile unde este scris numele nostru 

și cu ceea ce dobândim și cumpărăm cu ceea ce câștigăm. Să ne facem un nume - credeți 

că a fost doar atunci? Este și acum!  Este o cultură. Adoptăm modelele greșite de peste tot 

din jur. Familiile disfuncționale din televiziunea de tip „reality show” devin modelul admirat de 

toată lumea. Deci, iată-ne – o lume care se deteriorează atât de repede, atât de repede: de 

la capitolul 1 la capitolul 6 și s-a terminat deja.  

Și atunci Dumnezeu a decis că vrea o națiune emblematică. Acum, o națiune 

emblematică înseamnă ...  Nu înseamnă neapărat că sunt oameni mai buni. Nu, de fapt, 
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deloc.  Dar este o națiune prin care El va lucra.  Și a început cu Avraam. În Geneza 17 vedem:  

„15 Dumnezeu a zis lui Avraam: «Să nu mai chemi Sarai  pe nevastă-ta Sarai, ci numele ei 

să fie Sara. 16 Eu o voi binecuvânta şi îţi voi da un fiu din ea ...”» Dumnezeu îi spune unui 

bătrân că îi va da un fiu prin soția lui înaintată în vârstă. Apoi, El a zis: „«... da, o voi 

binecuvânta şi ea va fi mama unor neamuri întregi; chiar împăraţi de noroade vor ieşi din ea».  

17 Avraam s-a aruncat cu faţa la pământ şi ... (ce?) ... a râs [...] (ca și când ar fi fost de părere 

că Dumnezeu avea un simț al umorului foarte dezvoltat) căci a zis în inima lui: (Și îmi place 

-  el a spus în inima lui ca și cum Dumnezeu nu ar putea înțelege cu adevărat ceea ce spunem 

în inimile noastre. A spus-o în inima lui, nu a îndrăznit să spună asta cu voce tare.) căci a zis 

în inima lui: «Să i se mai nască oare un fiu unui bărbat de o sută de ani? Şi să mai nască 

oare Sara la nouăzeci de ani?» 18 Şi Avraam a zis lui Dumnezeu: (Acum Avraam vorbește 

cu Dumnezeu. Mai întâi râde în inima lui și apoi îi spune lui Dumnezeu:) «Să trăiască Ismael 

înaintea Ta!»” El a crezut că Dumnezeu era senil și Se gândea probabil la Ismael care era 

deja născut.  Deci – "Da, da, îți mulțumesc, Doamne. Da, Ismael. Da!" Și Dumnezeu a zis: 

„Scuză-mă, nu sunt atât de bătrân, nu am vorbit despre Ismael.” „19 Dumnezeu a zis: «Cu 

adevărat, nevasta ta Sara îţi va naşte un fiu  şi-i vei pune numele ...” (cum?) Ițac - „râs” ...  

„Vei râde. Râzi? O să-i pui fiului tău acest nume.” Slavă Domnului că a râs doar. Vă puteți 

imagina dacă strănuta ... sau tușea? Și a spus: „«Eu voi încheia legământul Meu cu el, ca un 

legământ veşnic pentru sămânţa lui după el.»”  

Și apoi, desigur, a venit Isaac și lui Isaac El îi spune în Geneza 25: „19 Iată spiţa 

neamului lui Isaac, fiul lui Avraam. Avraam a născut pe Isaac. 20 Isaac era în vârstă de 

patruzeci de ani ...  (Este din ce în ce mai bine acum: [Avraam] avea 100 de ani, acum [Isaac] 

are 40 de ani.)  ... patruzeci de ani când a luat de nevastă pe Rebeca, fata lui Betuel, Arameul 

din Padan-Aram, şi sora lui Laban [...] era stearpă, şi Domnul l-a ascultat: nevastă-sa Rebeca 

a rămas însărcinată. 22 Copiii se băteau în pântecele ei şi ea a zis: «Dacă-i aşa, pentru ce 

mai sunt însărcinată?» S-a dus să întrebe pe Domnul. 23 Şi Domnul i-a zis: «Două neamuri 

sunt în pântecele tău,  și două noroade se vor despărţi la ieşirea din pântecele tău. Unul din 

noroadele acestea va fi mai tare decât celălalt și cel mai mare va sluji celui mai mic.»” 

Extraordinar! Din câte știu, e pentru prima dată când sunt menționați gemeni în Biblie.  

Și apoi, desigur, Iacov în Geneza 32: „22 Tot în noaptea aceea s-a sculat, a luat pe cele 

două neveste ale lui, pe cele două roabe şi pe cei unsprezece copii ai lui şi a trecut vadul 

Iabocului. 23 I-a luat, i-a trecut pârâul şi a trecut tot ce avea. 24 Iacov însă a rămas singur. 

Atunci, un om s-a luptat cu el până în revărsatul zorilor. 25 Văzând că nu-l poate birui, omul 

acesta l-a lovit la încheietura coapsei, aşa că i s-a scrântit încheietura coapsei lui Iacov, pe 

când se lupta cu el. 26 Omul acela a zis: «Lasă-mă să plec, căci se revarsă zorile». Dar Iacov 

a răspuns: «Nu Te voi lăsa să pleci până nu mă vei binecuvânta». 27 Omul acela i-a zis: 
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«Cum îţi este numele?»  «Iacov», a răspuns el. 28 Apoi a zis:  «Numele tău nu va mai fi Iacov, 

ci te vei chema... (cum?) ... Israel (Cel ce luptă cu Dumnezeu), căci ai luptat cu Dumnezeu şi 

cu oameni şi ai fost biruitor». 29 Iacov L-a întrebat: «Spune-mi, Te rog, numele Tău.» (Spune-

mi numele Tău!) El a răspuns: «Pentru ce Îmi ceri numele?» Şi l-a binecuvântat acolo.”  

Fantastic, ce întâlnire!  Un om primește numele unei întregi națiuni.  

Și când Dumnezeu l-a ridicat pe Moise, la sute de ani după ce Iacov s-a dus în Egipt,  

El a spus foarte clar că va continua să-Și țină legământul. O vedem în Exodul 6:2-8. „2 

Dumnezeu a mai vorbit lui Moise şi i-a zis: «Eu sunt Domnul. 3 Eu M-am arătat lui Avraam, 

lui Isaac şi lui Iacov ca Dumnezeul Cel Atotputernic, dar n-am fost cunoscut de el sub Numele 

Meu ca ‘Domnul.’ 4 De asemenea, Mi-am încheiat legământul Meu cu ei ca să le dau ţara 

Canaan, ţara călătoriilor lor sfinte, în care au locuit ca străini. 5 Acum însă am auzit gemetele 

copiilor lui Israel, pe care-i ţin egiptenii în robie, şi Mi-am adus aminte de legământul Meu.»”  

Vreau să spuneți asta: „Mi-am adus aminte de legământul Meu.” Asta a spus Dumnezeu. El 

a spus: „Am văzut totul. Mi-am adus aminte de legământul Meu.” „«6 De aceea, spune copiilor 

lui Israel: ‘Eu sunt Domnul. Eu vă voi izbăvi din muncile cu care vă apasă egiptenii, [1] vă voi 

izbăvi din robia lor, [2] şi vă voi scăpa cu braţ întins şi cu mari judecăţi. [3] 7 Vă voi lua ca 

popor al Meu; Eu voi fi Dumnezeul vostru ...[4]'»” De aceea bem patru cupe de vin de Paște:  

pentru fiecare dintre aceste promisiuni pe care El le-a făcut. Nu recomand consumul de vin, 

nu e ca și cum ... Nu încerc să vă vâr asta pe gât acum. Vă spun doar, dacă vă întrebați de 

ce patru cupe. De aceea, bine? Pentru că știu exact că unii vor lua acest fragment din acest 

mesaj și ... – „Ia priviți!”  Și apoi, desigur ... Vedeți dumneavoastră, ei mă prind în instantanee 

din videouri în ipostaze de genul ăsta și spun că mă închin Satanei pentru că eu spun asta, 

spun cealaltă – este o nebunie. Uitați-vă la asta. Și apoi El a spus: „«... şi veţi cunoaşte că 

Eu, Domnul, Dumnezeul vostru, vă izbăvesc de muncile cu care vă apasă egiptenii. 8 Eu vă 

voi duce în ţara pe care am jurat că o voi da ... (cui?)  lui Avraam, lui Isaac şi lui Iacov; Eu vă 

voi da-o în ... (ce?) ... stăpânire; Eu, Domnul».” Asta este. Toată lupta din țara lui Israel care 

are loc chiar acum,  palestinienii, israelienii... cui îi aparține pământul? Există doar Unul care 

a judecat, Unul care a decis, Unul care a promis, Unul care a dat-o în ...  (ce?) ... stăpânire,  

stăpânire [engl. ca moștenire] și Se leagă cu Numele Său - „Eu sunt Domnul”, a spus El.  Nu 

ONU - [Organizația] „Nimicului Unit”. „Eu sunt Domnul.” 

Deci de ce a ales Dumnezeu Israelul? Adică ce rost are? Deuteronom 7:6-8 spune: „6 

Căci tu eşti un popor sfânt pentru Domnul, Dumnezeul tău; Domnul, Dumnezeul tău, te-a 

ales ...” Domnul Dumnezeul vostru v-a ales pe voi. Nu vă alegeți pe voi înșivă; Domnul 

Dumnezeul vostru v-a ales pe voi. „... ca să fii un popor al Lui dintre toate popoarele de pe 

faţa pământului.” Din nou, EL i-a ales pentru a fi o comoară specială [termen folosit în limba 

engleză în acest verset]. Nu s-au ales singuri, ați înțeles asta? Pentru că se cunoșteau pe ei 
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înșiși. Te cunoști pe tine însuți? Ești o comoară specială? Numai în Numele lui Isus ești, altfel 

nu ești. Acum, priviți la asta. „7 Nu pentru că întreceţi la număr pe toate celelalte popoare S-

a alipit Domnul de voi şi v-a ales, căci voi sunteţi cel mai mic dintre toate popoarele. 8 Ci 

pentru că Domnul vă iubeşte, pentru că a vrut să ... (ce?)  ţină jurământul pe care l-a făcut 

părinţilor voştri – pentru aceea v-a scos Domnul cu mâna Lui puternică şi v-a izbăvit din casa 

robiei, din mâna lui Faraon, împăratul Egiptului.” Dumnezeu a spus-o. Descurcă-te, învață să 

trăiești cu ideea. De o accepți ori ba - este problema ta. Dar El a spus-o.  

Vedeți? Dragostea lui Dumnezeu pentru Israel nu neagă dragostea Lui pentru alții. Nu 

e ca și cum El a spus: „Te aleg pe tine și îi resping pe toți ceilalți. Te iubesc pe tine și îi urăsc 

pe toți ceilalți. Ești mare, ei sunt eh-eh.” Nu! Nici vorbă de așa ceva! Dumnezeu i-a ales 

pentru ca, prin ei, să comunice dragostea Sa pentru voi toți. El are pur și simplu o dragoste 

specială pentru poporul Său ales prin care, în cele din urmă, El avea să-L trimită și pe Fiul 

Său. Și apropo, Biblia vorbește despre – Care sunt avantajele iudeului? Există vreun avantaj 

pentru iudeu? Nu. Nu faceți greșeala să credeți altfel: fără Hristos - există, în Hristos - nu mai 

există. Deci... „Oh, eu nu vreau să fiu în Hristos.” O, dacă nu vrei să fii în Hristos, nu ai iertarea 

păcatelor, nici viață veșnică - nimic!  

Avantajul – Romani 3:1-2 spune: „Care este deci întâietatea iudeului sau care este 

folosul tăierii împrejur? 2 Oricum, sunt mari. Şi mai întâi de toate, prin faptul că lor le-au fost 

încredinţate cuvintele lui Dumnezeu.” Adică, bisericii din Roma, Pavel...  (pentru italienii care 

sunt fericiți că există o legătură cu ei aici)  ... bisericii din Roma – care era, apropo, alcătuită 

din iudei și neamuri – Pavel i-a încredințat în scris ... – și este o biserică pe care Pavel nu a 

vizitat-o niciodată când a scris acea epistolă, încă nu știa cine e acolo – ... le scrie șaisprezece 

capitole de doctrină pură. Și din primul capitol, el a menționat Israel, Israel tot timpul. Și el 

spune, în capitolul 3, că iudeii, într-adevăr, au un avantaj, fiindcă... (cui?) ... lor le-au fost 

încredințate lui Dumnezeu. Nu poți să-i respingi ca și cum n-ar fi nimic -  Dumnezeu le-a 

dat cuvintele Sale, a spus el.  

Iar în Romani capitolul 9 versetele 1-5 zice: „Spun adevărul în Hristos ...” Pentru prima 

dată, Pavel spune așa ceva, cu un accent atât de deosebit. Uitați-vă: „Spun adevărul în 

Hristos, nu mint; cugetul meu, luminat de Duhul Sfânt, îmi este martor ...”  Practic și-a acoperit 

toate colțurile, tot terenul. El spune: „Uitați, ceea ce sunt pe cale să vă spun A) este adevărul, 

nu mint”, spune el, și [B)] „ceea ce urmează să vă spun nu este nici măcar de la mine. 

Conștiința mea depune mărturie în Duhul Sfânt.” El spune: „Duhul Sfânt îmi spune asta.” „2 ... 

că simt o mare întristare (ca evreu zice el) şi am o durere necurmată în inimă. 3 Căci aproape 

să doresc să fiu eu însumi anatema, despărţit de Hristos, pentru fraţii mei, rudele mele 

trupeşti.” Pavel spune [parafrazare]: „Dacă aș putea salva poporul evreu, prin a fi blestemat 

să fiu despărțit de Hristos, aș fi făcut aceasta”. Dar nu așa funcționează, nu crezi pentru 
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altcineva. Știți, nu funcționează așa. Poate că în unele biserici merge așa, că altcineva se 

roagă, altcineva crede și asta te acoperă și pe tine ... Nu! Trebuie să ai o relație personală 

cu El! Deci, Pavel spune: „Mi-aș dori să funcționeze ca eu să fiu blestemat pentru ca neamul 

meu să creadă”. Și apoi uitați-vă ce spune. El spune: „... rudele mele trupeşti. 4 Ei sunt ... 

(ce?) ... israeliţi, și apoi priviți: „... au înfierea, slava, legămintele, darea Legii, slujba 

dumnezeiască, făgăduinţele, 5 patriarhii, şi din ei a ieşit, după trup, Hristosul, care este mai 

presus de toate lucrurile, Dumnezeu binecuvântat în veci. Amin!” El a spus [parafrazare]: 

„Uitați-vă ce le-a dat Dumnezeu. Uitați-vă ce a făcut Dumnezeu prin ei, uitați-vă la 

promisiunile pe care le-a dat. Nu pot să-i arunc, pur și simplu, la o parte. Oriunde mă duc,  

fiecare biserică, fiecare națiune în care ajung, fie că este în Asia Mică, fie că e în Grecia, o 

să merg mai întâi într-o sinagogă, pentru că trebuie ca ei să știe.”  

Dar apoi ...  Isus a venit în lume și s-a întâmplat ceva semnificativ – foarte semnificativ! 

Deși există un mare avantaj pentru iudeu, acesta nu a fost deloc necesar atunci când părtășia 

omului cu Dumnezeu a fost nestingherită. Doamnelor și domnilor, mântuirea nu a fost 

niciodată prin afiliere. Niciodată. Nu te poți naște creștin. „Stai puțin, scrie pe certificatul 

meu.” Nu. Ceea ce ar trebui să fie scris pe certificatul de naștere este „născut ca păcătos”.  

Asta e tot. Nicio persoană de pe planeta pământ nu s-a născut vreodată creștină. Nimeni! A 

fi creștin înseamnă a fi un ucenic al lui Hristos. Și pentru asta trebuie să te naști DIN NOU.  

Deci nu te poți naște creștin dacă trebuie să te naști din nou pentru a deveni creștin.  

Înţelegeți? Isus nu a fost creștin. Și acum se scot roșiile ... [pentru a fi aruncate spre vorbitor 

😊] Isus nu putea fi urmașul lui Hristos – El este Hristosul! El nu este creștin! El este 

Dumnezeu întrupat. În același timp, vă voi spune: Dumnezeu nu este evreu. Doamnelor și 

domnilor, mântuirea nu se face prin afiliere. Nu te poți naște ... mântuirea nu îți poate fi dată  

pentru că te-ai născut într-o anumită familie, într-o anumită religie, nu se poate întâmpla așa 

ceva! Nu s-a întâmplat niciodată și nici nu se va întâmpla. De fapt, în Luca capitolul 3, uitați 

ce spune: „7 Ioan zicea dar noroadelor care veneau să fie botezate de el: «Pui de năpârci, 

cine v-a învăţat să fugiţi de mânia viitoare? 8 Faceţi dar roade vrednice de pocăinţa voastră 

şi nu vă apucaţi să ziceţi în voi înşivă:  ‘Avem pe Avraam ca tată!’ Căci vă spun  că Dumnezeu 

din pietrele acestea poate să ridice fii lui Avraam. 9 Securea a şi fost înfiptă la rădăcina 

pomilor: deci orice pom care nu face roadă bună este tăiat şi aruncat în foc.»” Și uitați ce 

spune Romani 3: „9 Ce urmează atunci? Suntem noi mai buni decât ei? Nicidecum. Fiindcă 

am dovedit că toţi, fie iudei, fie greci, sunt sub păcat, 10 după cum este scris: «Nu este niciun 

om neprihănit, niciunul măcar. 11 Nu este niciunul care să aibă pricepere. Nu este niciunul 

care să caute cu tot dinadinsul pe Dumnezeu. 12 Toţi s-au abătut  şi au ajuns nişte netrebnici. 

Nu este niciunul care să facă binele, niciunul măcar.»” Fantastic!  
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Și amintiți-vă, Isus în sinagoga din Nazaret, a deschis cartea lui Isaia și citea: „Duhul 

Domnului este peste Mine”. [Luca 4:18] Și toată lumea zicea: „Da, ah, nu este acesta Isus, 

fiul lui Iosif, tâmplarul? Copil bun”. Și apoi femeile către soții lor: „De ce nu e și al nostru așa?”  

Știți? Iar Isus citește toate acele profeții mesianice uimitoare. Și apoi Isus spune: „Astăzi s-

au împlinit cuvintele acestea din Scriptură, pe care le-aţi auzit”. [Luca 4:21]  El a spus, practic: 

„Eu sunt Mesia” – și știți ce spune Biblia? Ce spune Biblia? „Oh, suntem uimiți de autoritatea 

și de cuvintele pline de har care au ieșit din gura Lui”. El a spus doar: „Eu sunt Mesia”, iar ei 

zic ceva de genul: „Măi, ce cuvinte uimitoare, pline de har!” Apoi El s-a uitat la ei. Știa ce 

gândeau ei și a spus [parafrazare]: „Probabil că spuneți: «Doctore, vindecă-te pe tine însuți.  

Fă la fel cum ai făcut în Capernaum – am auzit totul despre acele minuni! Fă la fel și aici. Noi 

suntem frații și surorile tale! Acesta este satul unde ai crescut. Hai, fă ceva. Să te vedem în 

acțiune.»” Apoi, El a spus: „Nu”. A spus: „25 … pe vremea lui Ilie [...] erau multe văduve în 

Israel, 26 şi totuşi Ilie n-a fost trimis la niciuna din ele, afară de o văduvă din Sarepta Sidonului”  

(care se află în zona Libanului de astăzi). „Și mulți leproși au fost în Israel în timpul prorocului 

Elisei, dar la nici unul dintre ei nu s-a dus Ilie decât la Naaman Sirianul” [parafrazat]. Apoi, 

când au auzit că a fi iudeu nu este suficient, apoi, când au auzit că mântuirea nu este prin 

afiliere, dintr-o dată, toate acele cuvinte pline de har pe care El le-a spus mai înainte au 

dispărut. Și acum s-au umplut de mânie, dorind chiar să-L arunce de pe stâncă. 

De la începuturile lui Israel până în zilele noastre, intenția lui Dumnezeu nu a fost 

niciodată ca Israelul să fie înlocuit. Nu faceți greșeala să credeți altfel. În Geneza, capitolul 

17 se spune: „6 Te voi înmulţi nespus de mult;  voi face din tine neamuri întregi şi din tine vor 

ieşi împăraţi”. Aceasta este, desigur, promisiunea făcută Sarei, despre legământul veșnic – 

posesia veșnică, desigur. Dar în Ieremia 31 – priviți ce spune: „31 Iată, vin zile, zice Domnul,  

când voi face cu casa lui Israel şi cu casa lui Iuda un legământ nou. 32 Nu ca legământul pe 

care l-am încheiat cu părinţii lor în ziua când i-am apucat de mână să-i scot din ţara Egiptului,  

legământ pe care l-au călcat ...” El spune: „Uite, au Tora, dar au încălcat-o”. Pentru că Biblia 

spune că, dacă încalci una, încalci totul! El spune: „Le-am dat Tora”. Evident, nu au putut s-

o țină. Nimeni nu a putut ține Tora – Tora nu a fost niciodată dată pentru ca cineva să o poată 

ține. Este oglinda care îți arată că ai nevoie de un Mântuitor. Și El spune ... [aplauze] ...  [Ier. 

31:33] „... după zilele acelea, zice Domnul: Voi pune Legea Mea înăuntrul lor, o voi scrie în 

inima lor ...”  Va fi un lucru spiritual. Duhul Sfânt, nu va fi doar, știți, o lege care a fost dată.  

Și atunci: „34 Niciunul nu va mai învăţa pe aproapele sau pe fratele său, zicând: ‘Cunoaşte 

pe Domnul!’ Ci toţi Mă vor cunoaşte, de la cel mai mic până la cel mai mare, zice Domnul,  

căci le voi ierta nelegiuirea şi nu-Mi voi mai aduce aminte de păcatul lor.” Practic, aceasta 

este o profeție scrisă de Ieremia, profetul, același Ieremia care a văzut consecințele păcatelor 

lui Israel și distrugerea Ierusalimului, dacă vă amintiți; el a fost acolo, el a scris Plângerile,  
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cartea pe care probabil o citiți în fiecare dimineață, știți? Doamnelor și domnilor, acesta este 

același Ieremia care spune că există speranță. Dar este același Ieremia care a continuat și a 

spus: „35 Aşa vorbeşte Domnul, Care a făcut soarele să lumineze ziua, Care a rânduit luna 

şi stelele să lumineze noaptea, Care întărâtă marea şi face valurile ei să urle, El, al cărui 

Nume este Domnul oştirilor: 36 ‘Dacă vor înceta aceste legi dinaintea Mea, zice Domnul, şi 

neamul lui Israel va înceta pe vecie să mai fie un neam înaintea Mea!’” Dumnezeu a spus, 

prin proorocul Ieremia [parafrazare]: „Atâta timp cât există soarele, luna și stelele, neamul lui 

Israel va exista ca neam înaintea Mea. Punct!" Înțelegeți asta? Aș vrea să pot scrie o 

scrisoare către ayatollahii din Iran și să le spun: – Nu trimiteți rachete spre Israel, trimiteți-le 

spre lună, soare și stele, pentru că numai atunci când acestea nu vor mai exista, Israelul nu 

va rămâne în picioare.  

Romani, capitolul 11, spune în versetele 28 și 29: „28 În ce priveşte Evanghelia ... (în 

acest moment), ei sunt vrăjmaşi şi aceasta spre binele vostru ...” pentru că nu sunt dispuși s-

o primească și nici măcar nu sunt dispuși să o proclame. „... dar în ce priveşte alegerea, sunt 

iubiţi din pricina ... [din sală: părinţilor lor.]” Întocmai. Amintiți-vă că Dumnezeu a spus: „Vă 

aleg datorită jurământului Meu față de PĂRINȚII VOȘTRI.” În ce privește aceasta ... de dragul 

părinților ...  „29 Căci lui Dumnezeu ... (ce?) ... nu-I pare rău de darurile şi de chemarea 

făcută.” Nu se poate schimba. "Ei bine, Biserica l-a înlocuit pe Israel.” Chiar așa? Tocmai v-

am citit versetele care spun că asta nu s-a întâmplat niciodată. Tocmai v-am citit promisiunile 

pe care Israelul încă le mai are. 

În Romani capitolul 9, vedem trecutul lui Israel. „6 Dar aceasta nu înseamnă că a rămas 

fără putere Cuvântul lui Dumnezeu. Căci nu toţi cei ce se coboară din Israel sunt Israel 7 şi, 

măcar că sunt sămânţa lui Avraam, nu toţi sunt copiii lui Avraam, ci este scris: «În Isaac vei 

avea o sămânţă, care-ţi va purta numele». 8 Aceasta înseamnă că nu copiii trupeşti sunt 

copii ...” Vedeți dumneavoastră, el spune practic că mântuirea nu este prin afilierea ta 

trupească. Aceasta nu înseamnă că, din momentul în care a venit Isus, Israelul nu mai este 

Israel. Ci înseamnă că mântuirea nu este prin modul în care te-ai născut și prin neamul din 

care faci parte, înțelegeți asta? Romani capitolul 10 vă spune despre prezent:  „16 Dar nu toţi 

au ascultat de Evanghelie. Căci Isaia zice: «Doamne, cine a crezut propovăduirea noastră?»  

17 Astfel, credinţa vine în urma auzirii, iar auzirea vine prin Cuvântul lui Hristos. 18 Dar eu 

întreb: «N-au auzit ei?» Ba da, căci «glasul lor a răsunat prin tot pământul  şi cuvintele lor au 

ajuns până la marginile lumii». 19 Dar întreb iarăşi: «N-a ştiut Israel lucrul acesta?» Ba da, 

căci Moise, cel dintâi, zice: «Vă voi întărâta la pizmă prin ceea ce nu este neam, vă voi aţâţa 

mânia printr-un neam fără pricepere» (spune Biblia.) 20 Şi Isaia merge cu îndrăzneala până 

acolo că zice: «Am fost găsit de cei ce nu Mă căutau; M-am făcut cunoscut celor ce nu 

întrebau de Mine». 21 Pe când, despre Israel zice: «Toată ziua  Mi-am întins mâinile spre un 
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norod răzvrătit şi împotrivitor la vorbă».” Deci, vedeți, în prezent – neascultarea, dar apoi 

Romani 11 face totul foarte clar: „Întreb dar: «A lepădat Dumnezeu pe poporul Său?» 

Nicidecum! (spune el) Căci şi eu sunt israelit, din sămânţa lui Avraam, din seminţia lui 

Beniamin. 2 Dumnezeu n-a lepădat pe poporul Său, pe care l-a cunoscut mai dinainte. Nu 

ştiţi ce zice Scriptura în locul unde vorbeşte despre Ilie?” Și puteți să o țineți tot așa.  

Dar ceea ce încerc să vă spun, oameni buni, este că nașterea Bisericii nu a înlocuit 

legământul veșnic al lui Dumnezeu cu neamul lui Israel. De fapt, Pavel i-a avertizat pe 

credincioși împotriva unei astfel de învățături. Dumnezeu nu Și-a părăsit poporul. Nicidecum, 

a spus el. El i-a avertizat pe credincioșii dintre neamuri cu privire la aceasta. „19 Dar vei 

zice ... (în Romani 11) 19 Dar vei zice: ‘Ramurile au fost tăiate, ca să fiu altoit eu’. 20 

Adevărat: au fost tăiate din pricina necredinţei lor şi tu stai în picioare prin credinţă: Nu te 

îngâmfa dar, ci teme-te! 21 Căci dacă n-a cruţat Dumnezeu ramurile fireşti, nu te va cruţa nici 

pe tine. 22 Uită-te dar la bunătatea şi asprimea lui Dumnezeu: asprime faţă de cei ce au 

căzut şi bunătate faţă de tine, dacă nu încetezi să rămâi în bunătatea aceasta; altminteri, vei 

fi tăiat şi tu. 23 Şi chiar ei, dacă nu stăruie în necredinţă, vor fi altoiţi, căci Dumnezeu poate 

să-i altoiască iarăşi. 24 Fiindcă, dacă tu, care ai fost tăiat dintr-un măslin care din fire era 

sălbatic, ai fost altoit, împotriva firii tale, într-un măslin bun, cu cât mai mult vor fi altoiţi ei, 

care sunt ramuri fireşti în măslinul lor?” Nu i-a uitat, există speranța ca ei să ajungă înapoi,  

altoiți în arborele original, înțelegeți asta? „Nu, eu încă mai cred că El i-a înlocuit.” Ai dreptul 

să crezi ce vrei, pur și simplu nu este scriptural – asta e tot.  

Fie că este evreu sau dintre neamuri, o persoană nu poate intra în împărăția lui 

Dumnezeu dacă nu este ... (ce?) ... născută din nou. Când îngerul a fost trimis în Egipt pentru 

a-l ucide pe primul născut, nu i s-a dat o locație GPS a locurilor unde se aflau evreii,  

spunându-i-se: „Ucide pe întâiul născut al tuturor celorlalți”. De fapt, nici măcar nu i s-a dat 

sarcina de a-l ucide pe întâiul născut al ne-evreilor. De fapt, nici măcar nu i s-a dat sarcina 

de a cruța Israelul. Un singur lucru: „Când vezi sângele, treci peste casa aia", asta e.   

Doamnelor și domnilor, în Ioan capitolul 3: „1 Între farisei era un om cu numele Nicodim, 

un fruntaş al iudeilor. 2 Acesta a venit la Isus noaptea ...” De ce noaptea? Isus nu a fost 

popular, așa încât să te întâlnești cu El în timpul zilei. Așa că a venit noaptea. E un conducător, 

e un lider, nu vrea să fie văzut cu Isus în lumina zilei, așa că vine noaptea și spune: „... 

«Învăţătorule, ştim că eşti un Învăţător venit de la Dumnezeu, căci nimeni nu poate face 

semnele pe care le faci Tu, dacă nu este Dumnezeu cu el».” Nu știe că El este Dumnezeu. 

„Numai că Dumnezeu este cu tine.” Nu, Dumnezeu este cu TINE! Eu sunt Isus, eu sunt 

Emanuel. Eu sunt cu voi. Dumnezeu este cu voi! Și El a spus ... 3 Drept răspuns, Isus i-a zis:  

«Adevărat, adevărat îţi spun că, dacă un om nu se ... (ce?)  ... NAȘTE DIN NOU ...” Le spun 

asta italienilor, le spun asta francezilor, le spun asta arabilor, le spun asta evreilor, le spun 
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asta chinezilor, spun asta tuturor oamenilor de pe planeta Pământ: „«... dacă un om nu se 

naşte din nou, nu poate vedea Împărăţia lui Dumnezeu».” ISUS a spus asta: „Nu puteți vedea 

Împărăția lui Dumnezeu.” „4 Nicodim I-a zis: «Cum se poate naşte un om bătrân? Poate el 

să intre a doua oară în pântecele maicii sale şi să se nască?» 5 Isus i-a răspuns: «Adevărat, 

adevărat îţi spun că, dacă nu se naşte cineva din apă şi din Duh, nu poate să intre în Împărăţia 

lui Dumnezeu».” Prima naștere este din apă – în trup, dar a doua este o naștere spirituală.  

Și trebuie să te naști din apă ȘI din Duh. Nu numai una din acestea. 

Când Isus a intrat pe scenă, realitatea unui om nou, fie el evreu sau dintre neamuri, a 

început să se materializeze. Înțelegeți asta? Este foarte important să știți asta. Isus a intrat 

pe scenă și totul s-a schimbat și s-a schimbat în bine pentru voi toți. Gândiți-vă la asta.  

Simeon în Templu, bătrânul îl ține pe Pruncul Isus. Și el spune (acel Simeon) [Luca 2:29], 

„Acum, sloboade în pace pe robul Tău, Stăpâne, după cuvântul Tău. 30 Căci au văzut ochii 

mei mântuirea Ta ...” Numele lui Isus în ebraică este ... (ce?) ... Ieșua, numele mântuirii.  

Cuvântul „mântuire” în ebraică este ... (ce?) ... Ieșua. De aceea se numește El Ieșua, pentru 

că El este mântuirea! Și el spune: „... au văzut ochii mei mântuirea Ta  31 pe care ai pregătit-

o să fie, înaintea tuturor popoarelor ...”  Și uitați-vă ce spune el: „32 lumina care să lumineze ... 

(pe cine?)  ... neamurile și slava poporului Tău Israel”. El nu este acum Mesia neamurilor, 

uitând de Israel. El este lumina care aduce revelație neamurilor. Neamurile trebuie să se 

convertească. De ce? Neamurile credeau în mulți zei, aveau nevoie de o convertire la unul 

singur. Evreii nu aveau nevoie să se convertească, trebuiau să se pocăiască, pentru că 

aveau credință într-un singur Dumnezeu, dar s-au rătăcit. Și El a trebuit să-i aducă înapoi la 

calea dreaptă ... Înțelegeți asta? Iar el a zis: „O lumină care să aducă revelație neamurilor” 

[în limba engleză]. Revelația: există UN SINGUR Dumnezeu! Evreii știu deja acest lucru. Ei 

au început să creadă în rabini mai mult decât în Dumnezeu Însuși, în basme și în fabule și în 

alte lucruri, învățăturile omului, mai degrabă decât Cuvântul lui Dumnezeu. Și când a fost 

botezat, Ioan L-a văzut. Ioan nu a spus: „Iată, Mielul lui Dumnezeu care ia păcatul lui Israel”.  

Uitați-vă ce spune el [Ioan 1:29]: „Iată Mielul lui Dumnezeu, care ridică ... (ce?)  ... păcatul 

lumii!" Pentru prima dată se întâmplă ceva care este pentru întreaga lume, o lumină a 

revelației pentru neamuri, care ia păcatul întregii lumi. Este uimitor! 

Femeii canaanite Isus i-a spus: [Matei 15] „21 Isus, după ce a plecat de acolo, S-a dus 

în părţile Tirului şi ale Sidonului. 22 Şi iată că o femeie canaaneancă a venit din ţinuturile 

acelea şi a început să strige către El: «Ai milă de mine, Doamne, Fiul lui David! Fiică-mea 

este muncită rău de un drac». 23 El nu i-a răspuns niciun cuvânt. Şi ucenicii Lui s-au apropiat 

şi L-au rugat stăruitor: «Dă-i drumul, căci strigă după noi». 24 Drept răspuns, El a zis: «Eu 

nu sunt trimis decât la oile pierdute ale casei lui Israel». 25 Dar ea a venit şi I s-a închinat, 

zicând: «Doamne, ajută-mi!» 26 Drept răspuns, El i-a zis: «Nu este bine să iei pâinea copiilor 
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şi s-o arunci la căţei!» 27 «Da, Doamne», a zis ea, «dar şi căţeii mănâncă firimiturile care 

cad de la masa stăpânilor lor». 28 Atunci, Isus i-a zis: «O, femeie, mare este credinţa Ta! 

Facă-ţi-se cum voieşti». Şi fiica ei s-a tămăduit chiar în ceasul acela.” Și femeii samaritene 

[Ioan 4]: „21 «Femeie», i-a zis Isus, «crede-Mă ...» Ea zisese [parafrazat]: „Uite, părinții voștri 

s-au închinat pe Muntele Templului ... Părinții noștri – pe muntele Gerazim, știi? De ce ești 

aici? Ce faci aici?” „21 «Femeie», i-a zis Isus, «crede-Mă că vine ceasul când nu vă veţi 

închina Tatălui nici pe muntele acesta, nici în Ierusalim»”. Înțelegeți ce tocmai s-a întâmplat?  

El tocmai a declarat că locul Templului este irelevant din momentul în care El a ajuns 

în lume. Și priviți acest lucru, așteptați, nu este nevoie [să aplaudați]. El a spus asta: „22 ... 

noi ne închinăm la ce cunoaştem, căci mântuirea vine de la iudei”. Bună ziua?! Aceasta este 

dovada că Isus S-a născut ca evreu. Pentru că știți câți oameni spun că Isus nu este ...?  Isus 

este primul palestinian. Isus este asta - Isus este cealaltă ...  Isus... Uitați-vă ce spune El: „23 

Dar vine ceasul, şi acum a şi venit ...” – El spune: „Acum, în timp ce te uiți la Mine, în timp ce 

vorbești cu Mine”, a spus El – „ ... când închinătorii adevăraţi se vor închina Tatălui în duh şi 

în adevăr, fiindcă astfel de închinători doreşte şi Tatăl.” Isus i-a spus practic femeii 

samaritene: „Am venit să pun capăt religiei. Înţelegi? ... Destul!” De ce? Pentru că „24 

Dumnezeu este Duh, şi cine se închină Lui ...  (nu „ar trebui”) ... TREBUIE să I se închine în 

duh și adevăr”.  

Deci vedem că promisiunile din Vechiul se împlinesc în Noul. Isaia [49] a spus: „6 El 

zice: ‘Este prea puţin lucru să fii Robul Meu ca să ridici seminţiile lui Iacov şi să aduci înapoi 

rămăşiţele lui Israel. De aceea, te pun să fii Lumina neamurilor, ca să duci mântuirea până 

la marginile pământului’”, a spus El. Osea [2] spune: „23 O voi sădi pentru Mine Însumi în 

ţară! Pe cea care nu era iubită, o voi iubi! Celui ce nu era poporul Meu îi voi spune: «Tu eşti 

poporul Meu!»...”  Uitați-vă la voi, voi toți, sunteți neamuri, sunteți neamuri care mănâncă 

porc. Acum poate că nu mâncați porc, dar sunteți neamuri și nu ați fost poporul Lui înainte 

de a veni Isus, înțelegeți asta? Și uitați ce spune El: „Celui ce nu era poporul Meu îi voi 

spune ...” Ei bine, acum că a venit Isus, când este credința în Hristos, când înțelegeți lumina 

revelației pentru neamuri, când înțelegeți că El a venit ca să ia păcatul întregii lumi, El spune: 

„«Tu eşti poporul Meu!» Și spune:  „... iar el Îmi va răspunde: «Dumnezeul meu!»” [NTLR]  

„Dumnezeul lui Israel, Domnul Isus Hristos, El este acum Dumnezeul nostru.” Voi spuneți 

asta. Și cine a spus asta? ... Osea. Romani 9:25: „... după cum zice în Osea...” „  26 Şi acolo 

unde li se zicea: ‘Voi nu sunteţi poporul Meu’, vor fi numiţi fii ai Dumnezeului celui viu.” Pavel 

îl citează pe Osea bisericii din Roma, italienilor - mâncătorilor de spaghetti ... El le-a zis: „«Voi 

numi popor al Meu pe cel ce nu era poporul Meu  şi preaiubită pe cea care nu era preaiubită.»”   

În Hristos, nu există nici iudeu, nici grec – suntem UN OM NOU. Ascultați, haideți să 

cădem de acord: nu aplaudați. Este o pierdere de timp. Ascultați, în Hristos, nu există nici 
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evreu, nici grec. Dar, în realitate, astăzi în lume, există evrei și există greci. În Hristos, nu 

există bărbat sau femeie. Dar, în realitate, indiferent dacă ai fost spălat pe creier sau nu, 

totuși există bărbați și femei. Înțelegeți? Asta e ... Dar în Hristos, asta nu mai joacă niciun rol.  

În Hristos, statutul tău, indiferent dacă ești bărbat sau femeie, fie că ești grec sau iudeu – 

asta e tot ... este la fel. În Hristos suntem un om nou - toți egali ... „Da, dar eu chiar vreau să 

fiu evreu." De ce? „Ei bine, ești evreu și evreii sunt mai ...” Nu, nu! Ascultați-mă. Ascultați-mă.  

Nu înțeleg de ce oamenii vor să fie evrei. În primul rând, noi nu vrem ca voi să fiți evrei. Dar 

în al doilea rând, care este rostul? În iudaism, 90% din oameni sunt doar oameni simpli. Și 

apoi aveți o secțiune foarte îngustă de oameni care sunt leviți și preoți. Dumneavoastră 

sunteți deja promovați ca preoți. De ce vreți să fiți retrogradat la statutul de oameni simpli?  

Care este rostul? Nu înțeleg. Un om nou - Romani 10: „11 după cum zice Scriptura: «Oricine 

crede în El nu va fi dat de rușine». 12 În adevăr, nu este nicio deosebire între iudeu şi grec,  

căci toţi au acelaşi Domn, care este bogat în îndurare pentru toţi cei ce-L cheamă. 13 Fiindcă 

«oricine va chema Numele Domnului va fi mântuit».” Amin?  

2 Corinteni 5:17: „Căci, dacă este cineva în Hristos, este o făptură nouă. Cele vechi s-

au dus, iată că toate lucrurile s-au făcut noi.” Galateni 3:26-29: „Căci toţi sunteţi fii ai lui 

Dumnezeu prin credinţa în Hristos Isus. 27 Toţi care aţi fost botezaţi pentru Hristos v-aţi 

îmbrăcat cu Hristos. 28 Nu mai este nici iudeu, nici grec; nu mai este nici rob, nici slobod; nu 

mai este nici parte bărbătească, nici parte femeiască, fiindcă toţi sunteţi una în Hristos Isus. 

29 Şi dacă sunteţi ai lui Hristos, sunteţi «sămânţa» lui Avraam, moştenitori prin făgăduinţă.” 

Efeseni 2:11-18: „De aceea, voi, care altădată eraţi neamuri din naştere, numiţi netăiaţi 

împrejur de către aceia care se cheamă tăiaţi împrejur şi care sunt tăiaţi împrejur în trup de 

mâna omului, 12 aduceţi-vă aminte că în vremea aceea eraţi fără Hristos, fără drept de 

cetăţenie în Israel,  străini de legămintele făgăduinţei, fără nădejde şi fără Dumnezeu în lume.  

13 Dar acum, în Hristos Isus, voi, care odinioară eraţi depărtaţi, aţi fost apropiaţi prin sângele 

lui Hristos. 14 Căci El este pacea noastră, care din doi a făcut unul  şi a surpat zidul de la 

mijloc care-i despărţea 15 şi, în trupul Lui, a înlăturat vrăjmăşia dintre ei, Legea poruncilor, în 

orânduirile ei, ca să facă pe cei doi să fie în El însuşi un singur om nou, făcând astfel pace,  

16 şi a împăcat pe cei doi cu Dumnezeu într-un singur trup, prin cruce, prin care a nimicit 

vrăjmăşia. 17 El a venit astfel să aducă vestea bună a păcii vouă, celor ce eraţi departe, şi 

pace celor ce erau aproape. 18 Căci prin El şi unii, şi alţii avem intrare la Tatăl, într-un Duh.”  

1 Petru capitolul 2: „9 Voi însă sunteţi o seminţie aleasă, o preoţie împărătească, un neam 

sfânt, un popor pe care Dumnezeu Şi l-a câştigat ca să fie al Lui, ca să vestiţi puterile 

minunate ale Celui ce v-a chemat din întuneric la lumina Sa minunată; 10 pe voi, care 

odinioară nu eraţi un popor, dar acum sunteţi poporul lui Dumnezeu; pe voi, care nu 

căpătaserăţi îndurare, dar acum aţi căpătat îndurare.” Îți mulțumesc, Doamne. 
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Neamul ... – acum vine partea în care puteți lua lăzile cu roșii și să vă pregătiți. Neamul 

lui Israel are un termen de expirare. Când? Vă amintiți că l-am citat pe Ieremia? Vă amintiți: 

luna, stelele ... vă amintiți? Să citim din nou. [Ieremia 31]  „35 Aşa vorbeşte Domnul, Care a 

făcut soarele să lumineze ziua, Care a rânduit luna şi stelele să lumineze noaptea, Care 

întărâtă marea [...]  36 ‘Dacă vor înceta aceste legi dinaintea Mea, zice Domnul, (spuneți asta 

acum:) ATUNCI şi neamul lui Israel va înceta pe vecie să mai fie un neam înaintea Mea!’”  

Deci, ce a spus El aici? Atâta timp cât vă treziți dimineața și este soare afară, este lună, sunt 

stele, Israelul nu poate fi înlocuit și nu poate fi uitat și nu poate fi distrus. Cu toate acestea, 

spune El, dacă acele rânduieli pe care tocmai le-am menționat, nu vor mai fi în ființă, atunci 

Israelul nu va mai fi un neam separat de celelalte. Când se va întâmpla acest lucru? Vedeți? 

Există un termen de expirare.  

Și când se va întâmpla asta? Când Dumnezeu va face ceruri noi, un pământ nou, 

unde vor fi cei al căror nume este scris în Cartea Vieții, și va fi ... Uitați, vă citesc. Biblia 

vorbește despre judecata finală de dinainte de Noul Ierusalim în Daniel capitolul 12. Priviți ce 

spune ce spune el: „1 În vremea aceea se va scula marele voievod Mihail, ocrotitorul copiilor 

poporului tău ...” Nu este uimitor? Îngerul îi spune lui Daniel că va fi un dezastru teribil care 

va veni asupra națiunii lui Israel. Și el spune „În vremea aceea ...  „... căci aceasta va fi o 

vreme de strâmtorare cum n-a mai fost de când sunt neamurile şi până la vremea aceasta.” 

Holocaustul - floare la ureche ... ceva de mult mai mare anvergură se va întâmpla Israelului.  

Dar uitați ce spune el:  „Dar, în vremea aceea, poporul tău va fi mântuit,  şi anume oricine va 

fi găsit scris ... (unde?) ... în carte.” Care carte? Apocalipsa 20, versetele 11-15: „Apoi am 

văzut un scaun de domnie mare şi alb şi pe Cel ce şedea pe el. Pământul şi cerul au fugit 

dinaintea Lui şi nu s-a mai găsit loc pentru ele. 12 Şi am văzut pe morţi, mari şi mici, stând în 

picioare înaintea scaunului de domnie. Nişte cărţi au fost deschise. Şi a fost deschisă o altă 

carte ...” Numărul singular, numărul plural. Acele cărți îți spun tot ce ai făcut în viața ta, acea 

carte îți spune că ți-ai pus credința în Cel care a făcut totul pentru tine. Și uitați ce a spus. 

Uitați ce spune el. El spune asta: „Şi a fost deschisă o altă carte, care este cartea vieţii. Şi 

morţii au fost judecaţi după faptele lor ...  (fapte care erau descrise în aceste cărți, vă amintiți?)  

după cele ce erau scrise în cărţile acelea. (Vă amintiți?) 13 Marea a dat înapoi pe morţii care 

erau în ea; Moartea şi Locuinţa morţilor au dat înapoi pe morţii care erau în ele. Fiecare a 

fost judecat după faptele lui. (Care erau unde? Descrise unde? ... În cărți.) 14 Şi Moartea şi 

Locuinţa morţilor au fost aruncate în iazul de foc. Iazul de foc este moartea a doua. 15 Oricine 

n-a fost găsit scris în cartea vieţii a fost aruncat în iazul de foc.” Practic, chiar la sfârșit, cu 

câteva secunde înainte de a face ceruri noi, pământ nou, noul Ierusalim, va avea loc cea 

mai mare separare dintre toate, iar criteriul nu este dacă ești evreu sau dintre neamuri.  

Este dacă numele tău este ... ce? ... scris sau nu în Cartea Vieții Mielului.  Iar noul Ierusalim ... 
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și acum vine replica incendiară.  Vedeți dumneavoastră, vă garantez că Ieremia 31 are sens.  

„3 Dumnezeu a zis (în Geneza 1, amintiți-vă): «Să fie lumină!» Şi a fost lumină.  4 Dumnezeu 

a văzut că lumina era bună  şi Dumnezeu a despărţit lumina de întuneric. 5 Dumnezeu a 

numit lumina zi, iar întunericul l-a numit noapte. Astfel, a fost o seară şi apoi a fost o 

dimineaţă: aceasta a fost ziua întâi.” [Geneza 3] „8 Atunci au auzit glasul Domnului 

Dumnezeu, care umbla prin grădină în răcoarea zilei,  şi omul şi nevasta lui s-au ascuns de 

Faţa Domnului Dumnezeu  printre pomii din grădină.” Deci, vedem două lucruri. 1. Dumnezeu 

a creat acele elemente pentru a aduce lumină.  2. Dumnezeu a avut părtășie cu Adam și Eva 

fără templu. Nu exista templu în Grădina Edenului, nu era nevoie de jertfă, nu era nevoie de 

nimic. Uitați, Apocalipsa 21: „Apoi am văzut un cer nou şi un pământ nou; pentru că cerul 

dintâi şi pământul dintâi pieriseră şi marea nu mai era. 2 Şi eu am văzut ...” – dacă vă place 

marea, surfing-ul, îmi pare rău – și apoi priviți: „… coborându-se, din cer de la Dumnezeu, 

cetatea sfântă, Noul Ierusalim, gătită ca o mireasă împodobită pentru bărbatul ei. 3 Şi am 

auzit un glas tare, care ieşea din scaunul de domnie şi zicea: «Iată cortul lui Dumnezeu cu 

oamenii! El va locui cu ei şi ei vor fi poporul Lui şi Dumnezeu Însuşi va fi cu ei. El va fi 

Dumnezeul lor. 4 El va şterge orice lacrimă ...” Vedeți, din nou, părtășia lui Dumnezeu cu 

poporul Său. „22 N-am văzut niciun templu în cetate ... [NTRL]  (Noul Ierusalim - niciun templu 

în el)  ... pentru că Domnul, Dumnezeul cel Atotputernic şi Mielul sunt Templul ei. 23 Cetatea 

(fiți atenți) nu are nevoie nici de ... (ce?)  soare, nici de lună, ca să-i dea lumină, pentru că o 

luminează slava lui Dumnezeu, iar Mielul este ... [sfeșnicul ei] (în ebraică) ... menora ei”  (Noul 

Testament în ebraică). „Oh, o să-mi schimb Biblia imediat.” Acum, fiți atenți. Sunt două lucruri 

pe care le vedem. Dumnezeu în cerurile noi și pe pământul nou nu va avea nevoie de soare, 

nici lună și nici stele. Și Dumnezeu nu va avea nevoie, de asemenea, nici de templu. Nu mai 

există niciun avantaj evreiesc. Nu mai există „... lor li s-a dat Legea, lor le-a fost dată aia 

sau cealaltă ..." și ajungem în punctul în care nu mai există soare, lună sau stele. Deci Israel 

nu mai este un neam separat înaintea Lui. Pentru că noul Ierusalim are de-a face cu 

cei ce sunt scriși în Cartea Vieții Mielului. Israelul încetează să mai existe în Noul Ierusalim 

– nu că Dumnezeu îi va urî, îi va distruge – nu! Noul Ierusalim nu are de-a face cu Israelul și 

neamurile. Noul Ierusalim are de-a face cu cei al căror nume este scris în Cartea Vieții 

Mielului. Dumnezeu a ales Israelul după ce a repornit lumea după potop; nu va mai fi nevoie 

de această națiune emblematică odată ce păcatul va fi fost scos din ecuație și vom fi primit 

trupurile noastre glorificate și locașul veșnic.  

Aruncați o privire la această schemă acum. Dacă se poate diminua lumina,  puteți vedea 

în mod clar că sunt, de fapt, chiar culori diferite. De la Creație la Avraam - niciun Israel. De 

la Avraam la Isus – predominant Israel. De la Isus până la sfârșitul Împărăției de o Mie de 
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Ani - Israel și Biserica, existăm împreună, coexistăm acum. Și apoi, în veșnicie – numai cei 

al căror nume este scris în Cartea Vieții Mielului. 

 

În Noul Ierusalim, nu mai este vorba despre evrei sau neamuri, ci numai de cei 

înregistrați în acea Carte. Și nu va mai fi nici Behold Israel [organizația]. Tot ce va rămâne 

din această lucrare creștină va fi că membrii noștri vor fi cetățeni ai Noului Ierusalim. Dar nu 

va mai trebui să vă dau învățătură despre Israel. Am o termen de expirare și pentru lucrarea 

aceasta. Doamnelor și domnilor, dacă doriți să petreceți veșnicia în prezența Domnului, fie 

că sunteți evreu sau dintre neamuri, asigurați-vă că numele dumneavoastră se află în Cartea 

Vieții Mielului. 

Și vreau să închei cu ... pentru că vă spun că acesta este un lucru foarte serios. Lumea 

și vrăjmașul vă vor da speranțe false, bătălii false de luptat, vise false ... Adică, totul e o 

înșelăciune pe care o vedem peste tot în jurul nostru. Dacă nu sunteți, în această dimineață ... 

Dacă stați aici și nu știți dacă sunteți mântuiți și nu știți dacă veți avea viață veșnică și nu 

sunteți siguri că numele dumneavoastră este scris în Cartea Vieții Mielului, această dimineață, 

ziua de astăzi este ziua mântuirii. Vreau să vă spun ceva, oameni buni. Vom închide ochii 

acum. Și o să-l rog pe pastorul Steve să vină. Dar tot acest mesaj nu înseamnă nimic dacă 

părăsiți acest loc fără să știți că numele dumneavoastră este scris în Cartea Vieții Mielului.  

Am auzit, totul va trece, totul se va schimba. Singurul lucru care va rămâne, singurul lucru 

care va rămâne pentru eternitate este dacă numele tău este scris în Cartea Vieții Mielului ...  

Întotdeauna le spun oamenilor: viața veșnică este pentru toată lumea, dar chestiunea este 

locația, locația, locația. UNDE îți vei petrece veșnicia? În comuniune și părtășie cu 

Dumnezeu sau în moarte, care este despărțirea de El în vecii vecilor? 
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